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Ve čtvrtek 2. února 2006 proběhl na naší škole vesmírný zápis dětí 
do prvního ročníku. Na přípravě zápisu se kromě učitelů podíleli téměř 
všichni žáci - někteří výzdobou školy, jiní kulturním či sportovním 
vystoupením, další jako mimozemští kamarádi pomáhali budoucím 
prvňáčkům splnit všechny vesmírné úkoly. V tento den se budova naší 
školy proměnila v pohádkový vesmírný svět s planetami, vesmírnými 
koráby a s mimozemskými civilizacemi. I budoucí prvňáčci se hned 

při vstupu proměnili v malé Marťánky nasaze-
ním čepičky s anténkou a vyrazili s kartičkami 
plnit důležitá vesmírná poslání. 

Na první planetě je čekal úkol na počíta-
či zatímco rodiče sledovali prezentaci našich 
školních aktivit. Poté přešli na planetu hudby, 
kde si žáci z pěveckého kroužku pod vedením 
paní učitelky Hany Michové s dětmi zazpívali, 
zahráli na hudební nástroje a zatančili. I mno-
zí rodiče se zapojili! Na planetě barev děti 
kreslily a poznávaly barvy pod vedením děv-
čat z osmých tříd, která se v dnešní den velmi 
nápaditě a s noblesou proměnila v mimozem-
ské bytosti. 

Velký potlesk a jásot se ozýval ze sportovní 
planety. To gymnastky, fotbalisté a karatista 
předváděli malým dětem své umění a povzbu-
zovali je při jejich sportovních výkonech. 
Vedoucí našeho sportovního kroužku paní 
učitelka Lenka Foltýnová se jen usmívala, 
když viděla, jací nadaní sportovci rozšíří řady 
jejich svěřenců. S hrdostí nad získanými razít-
ky za splnění všech úkolů vstupovaly děti se 
svými rodiči do 1. tříd, kde je čekaly milé paní 

učitelky Hana Doleželová a Světlana Tesařová, aby si s dětmi pohovo-
řily a zapsaly je do naší školy. S malým dárkem odcházely spokojené 
děti domů. 

Poděkování patří všem žákům a učitelům, kteří se na zápisu podíle-
li a paní učitelce Mileně Krčálové za krásnou výzdobu školy. 

Jitka Kyasová

ZÁPIS DĚTÍ DO PRVNÍHO ROČNÍKU

MS Hubert Morkovice informuje občany o ptačí chřipce
Ptačí chřipka není onemocněním nově 

objeveným. Původně bylo toto onemocnění 
označováno jako „Klasický mor drůbeže“ 
a bylo poprvé popsáno v Itálii v roce 1878. 
V první polovině 20.století se tato nemoc 
hojně rozšířila a docházelo k značným ztrá-
tám v chovech domácí drůbeže téměř na 
všech kontinentech. Ekonomické ztráty 
byly obrovské. Ve 2.polovině 20.století došlo 
postupně k vymizení této nemoci a naopak, 
začala se šířit nemoc nazvaná  „Pseudomor 
drůbeže“, „Newcastleská nemoc“. Ojedině-

lé výskyty klasického moru drůbeže však 
zaznamenány byly, např. v USA v roce 1983. 
Od roku 1981pak bylo upuštěno od názvu 
„Klasický mor drůbeže“ a na základě dopo-
ručení 1.mezinárodního sympozia o pta-
čích chřipkových virech byl zaveden název 
„Chřipka ptáků“-„Influenza avium“.

Ptačí chřipkové viry se vyznačují velkou 
variabilitou biologických vlastností, kdy 
chřipkový virus, izolovaný z jednoho pta-
čího druhu, je pro jiný druh ptáků neškod-

ný. Známá je především velká rozdílnost ve 
vnímavosti postižených jedinců, ovlivněná 
především druhem, tělesnou konstitucí, cel-
kovým zdravotním stavem, aktivitou imu-
nitního systému a významnou roli hrají také 
podmínky vnějšího prostředí.

Nejčastějšími hostitelskými organismy 
z domácí drůbeže jsou krůty, krocani a kach-
ny, méně častý je výskyt tohoto onemocnění 
u slepic. V populacích volně žijících ptáků 

pokračování na str. � 



�ZPRAVODAJ

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ MĚSTSKÉHO ZASTUPITELSTVA

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ MĚSTSKÉHO ZASTUPITELSTVA Č. 19 KONANÉHO DNE �8. �. �006 V 18.00 HOD. 
V ZASEDAcÍ MÍSTNOSTI MĚSTSKÉHO úřADU V MORKOVIcÍcH - SLÍžANEcH

I. Při zahájení bylo přítomno 10 členů městského zastupitelstva
 Omluveni: MUDr. Helena Blešová, Ing. Jan Bleša, Marie Hlavin-

ková, Bronislav Churý, Mgr. Věra Kříčková

Návrhová komise: Marie Gremlicová, František Valenčík
Ověřovatelé zápisu: Romana Jablunková, Miroslav Pátík

Program: 
1. Zpráva o plnění usnesení
2. Zpráva o činnosti rady
3. Půjčky z Fondu rozvoje bydlení
4. Volba přísedících soudců
5. Návrh společných zařízení – komplexní pozemkové úpravy Uh-

řice, část k.ú. Morkovice
6. Dotace organizacím
7. Majetkoprávní úkony

Mgr. Horák předložil návrh na rozšíření programu o dva body:
8. Smlouva o zajištění dopravní obslužnosti v roce 2006
9. Změna zřizovací listiny  základní školy 

Program byl schválen jednomyslně.

Před projednáváním programu seznámil Mgr. Horák přítomné 
s žádostí Sokolské župy Hanácké o finanční výpomoc při plánova-
né rekonstrukci Sokolovny v Morkovicích.
Sokolská župa Hanácká podala na Ministerstvo školství, mládeže 
a tělovýchovy žádost o dotaci na rekonstrukci Sokolovny v Morko-
vicích. Dotace by měla činit 1 905 000,- Kč. Z vlastních zdrojů by 
měl  Sokol uhradit  635 000,- Kč . 
Pokud by tato dotace byla schválená, zastupitelstvo města by mohlo 
jednat o tom, zda by se město částečně podílelo na uhrazení  částky 
635.000,- Kč.

p. Tlach – Plánovaná rekonstrukce by zahrnovala opravu stře-
chy, elektroinstalace a podlah.

pí. Vabroušková – O jakém druhu podlahy by se uvažovalo?
p. Tlach – Mělo by se jednat o podlahu vhodnou  pro lehčí spor-

ty, ale i pro společenské akce.
J. Jablunka – Je zpracovaný nějaký projekt?
p. Tlach – Projekt zpracován není, snažili jsme se sehnat původ-

ní projekty, bohužel zatím marně. Všechno by se muselo dělat 
zřejmě znovu.

p. Straděj – Když se Sokolovna omítala, tak jsem si projekty pro-
hlížel, takže by někde měly být.

II. Projednávání programu
1. Zpráva o plnění usnesení z jednání městského zastupitelstva 

č. 18
• Pan Miroslav Koutňák, Morkovice 525 se nedostavil k podpi-

su smlouvy o směně pozemků s městem.
• Dosud nebyla vypracovaná smlouva na nepeněžitý vklad 

majetku města, kanalizační stoky „J“ a „H“ do společnos-
ti VaK Kroměříž, metodika vypracování smlouvy o vkladu 
majetku je zdlouhavá.

• Kupní smlouva s paní Emilií Vymětalovou na pozemek 8/10 
v k.ú. Slížany byla podepsaná.

• Byla podepsaná darovací smlouva s panem Karlem Štěpán-
kem na pozemky v k.ú. Slížany.

• Paní Milada Krejčí z Prostějova prozatím nevrátila kupní 
smlouvu, která byla zaslaná k podpisu,  na pozemek  p.č. 8/12 
v k.ú. Slížany.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu 
o kontrole plnění usnesení.

Hlasování: Schváleno jednomyslně.

2. Zpráva o činnosti rady města od 30.11.2005 do 20.2.2006.

Rada schválila:
- rozpočtové opatření č. 8, při kterém nedošlo ke změně celko-

vých příjmů ani výdajů
- smlouvu o partnerství s Domem kultury Kroměříž – projekt 

Kroměřížsko – region hudby
- dohodu o ukončení nájemní smlouvy na nebytové prostory 

s MUDr. Křížem a MUDr. Blešovou
- nové pojistné smlouvy na majetek města (celková částka pla-

cená za pojištění mírně klesla)
- nájemní smlouvu na nebyt. prostory v 1NP radnice s pí. Iván-

kovou
- odměnu pro členy KPPP
- nájemní smlouvu s panem Musilem na pronájem 1 místnosti 

v býv. pálenici
- doplnění ceníku sociálních služeb o doprovod k odbornému 

lékaři do Kroměříže (100 Kč/osoba pro pacienty s cukrovkou)
- zlepšený výsledek hospodaření MŠ ve výši 101 071 Kč a ZŠ ve 

výši 146 964,41 Kč

Rada vzala na vědomí:
- informaci ZŠ o čerpání rezervního fondu na úhradu části 

vybavení školní dílny a učeben
- přidělení dotace z ministerstva financí ve výši 9,1 mil. Kč na 

rekonstrukci ZŠ
- rozsah rekonstrukce kláštera
- smlouvu o dotaci z rozpočtu Zlínského kraje na pečovatel-

skou službu ve výši 570 000 Kč

Rada uložila:
- starostovi zajistit nabídky minimálně tří firem na akce rekon-

strukce komunikace Nový Svět a ulička kolem Lidrukovu 
a vybudování kanalizace Jabloňová

- starostovi projednat s projektantem rekonstrukce kláštera 
možné způsoby vytápění a zajištění měřených přívodů elek-
trické energie včetně jejich porovnání

- ředitelkám předložit návrh závazných ukazatelů rozpočtu MŠ 
a ZŠ

- ekonomce předložit seznam všech pohledávek města 
k 31.12.2005 s vyznačením splatnosti

- tajemnici zajistit vymáhání pohledávky po dlužníku p. Jiřím 
Rachtavovi soudně
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- tajemnici zajistit organizaci „hejtmanského dne“ v Morkovi-
cích-Slížanech

- starostovi zajistit studii zástavby na ul. Poděbradova ve vari-
antách

- místostarostovi projednat podmínky případné koupě domu 
č.p. 537. (P. Obendrauf vedle radnice)

- ředitelkám MŠ a ZŠ přepracovat koncepce rozvoje

Rada neschválila:
- žádost p. A. Zdražila o vydání prostředků na odklízení sněhu

Ing. Vladimír Bleša – Co přinese městu smlouva o partnertství 
s Domem kultury Kroměříž?

Mgr. Horák  - Dům kultury Kroměříž připravil projekt, ve kte-
rém žádá o peníze z EU. Aby měli větší šanci na získání těchto 
prostředků, měli by předložit partnery. My budeme provádět 
pouze propagaci tohoto projektu. Finančně nepřispíváme, 
takže ani nemůžeme čekat finanční prostředky. Máme mož-
nost přes tento projekt informovat o našich akcích.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje zprávu o čin-
nosti rady města za období od 30.11.2005 do 20.2.2006.

Hlasování: Schváleno jednomyslně.

3. Půjčky z FRB
  Bylo podáno celkem 12 žádostí. Žádosti posoudila komise 

Fondu rozvoje bydlení a všechny doporučila ke schválení. 
Celkem se jedná o částku 560 000,- Kč.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí půj-
ček z Fondu rozvoje bydlení podle přílohy č. 2006-1-19/1.

Hlasování: Schváleno jednomyslně.

4.Volba přísedících soudců
  Po dohodě s představiteli okresního soudu je navrženo pokra-

čování stávajících přísedících soudců. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města volí pana Ivana Sedlaříka 

a paní Alžbětu Kubáskovou přísedícími soudci.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

5. Návrh společných zařízení – komplexní pozemkové úpravy 
Uhřice, část k.ú. Morkovice. 

  V rámci komlexních pozemkových úprav v obci Uhřice je 
navržena zpevněná komunikace v délce 1 490 m s šířkou 
vozovky 3 m spojující Uhřice a Prasklice. Navržená trasa této 
komunikace prochází přes k.ú. Morkovice, proto je při pro-
jednávání návrhu společných zařízení nutný i souhlas zastu-
pitelstva města. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje návrh společ-
ných zařízení KPÚ Uhřice – část katastrálního území Mor-
kovice

Hlasování: Schváleno jednomyslně.

6. Dotace organizacím
  Každý zastupitel obdržel seznam organizací, kterým navrhl 

výši dotace. Z těchto návrhů byl zpracován průměr. Dotace 
do 50.000,- Kč schvaluje rada města, nad 50.000,- městské 
zastupitelstvo. 26 000 Kč zbývá jako rezerva především pro 
organizace, které dosud nepožádali o dotaci.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje poskytnu-
tí dotací ve výši 50 000 Kč a více a doporučuje radě města 
schválit poskytnutí dotací do 50 000 Kč podle přílohy č. 2006-
1-19/2.

Hlasování: Schváleno jednomyslně.

7. Majetkoprávní úkony
a) směna pozemků s Agrodružstvem
  Pozemek města je pod administrativní budovou Agro-

družstva, pozemky, které město získá jsou na ul. Poděbradova 
a za domem č.p. 702 (J. Indrák, Nová)

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje směnu pozem-
ku p.č. 105/4 zastavěná plocha o výměře 371 m²  v k.ú. Mor-
kovice ve vlastnictví města Morkovice – Slížany za pozemky 
p.č. 1300/2 orná půda o výměře 536 m² a p.č. 479 ostatní plo-
cha o výměře 164 m².

Hlasování: Schváleno jednomyslně.
b) směna pozemků se Zlínským krajem – příloha č. 2006-1-19/3
  U pozemků ve vlastnictví Zlínského kraje (vše v k. ú. Mor-

kovice) jde celkem o 10 897 m² pozemků kolem cest v zasta-
věné části Morkovic. Pozemky ve vlastnictví města leží pod 
tělesem komunikací. (Detailní informace o poloze pozemků 
možno získat na stavebním úřadě.)

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje směnu pozem-
ků podle přílohy č. 2006-1-19/3.

Hlasování: Schváleno jednomyslně.
c) Prodej stavebního pozemku na ul. Poděbradova (415 m²)
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje smlouvu 

o budoucí kupní smlouvě na prodej pozemku p.č. 481  manž. 
Holeček Vlastimil a Jana, Morkovice 136 s cenou 35 Kč/m² 
plus náklady na vypracování geometrického plánu při splnění 
podmínky kolaudace rodinného domu na tomto pozemku do 
4 let od podpisu této smlouvy.

Hlasování: Schváleno jednomyslně.
d) Koupě domu č.p. 537
  Rada doporučuje zastupitelstvu schválit koupi domu č.p. 

537 (3/4 p. Obendrauf, ¼ pí. Janošová) z důvodu možného 
budoucího využití pro zájmovou činnost dětí a mládeže. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje koupi domu 
č.p. 537 a pozemku p.č. 14 zast. plocha o výměře 73 m² za 
285 000 Kč.

Hlasování: Schváleno jednomyslně.

8. Smlouva o zajištění dopravní obslužnosti v roce 2006
  Město Morkovice - Slížany má poskytnout  kraji dotaci ve 

výši 142 050,- Kč na zajištění dopravní obslužnosti v roce 
2006. Tato částka je již zahrnuta v rozpočtu.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo  města schvaluje poskytnutí 
dotace 142 050,- Kč Zlínskému kraji na zajištění dopravní 
obslužnosti v roce 2006.

Hlasování: Schváleno jednomyslně.

9. Změna zřizovací listiny základní školy
  Krajský soud v Brně zapsal  Základní školu Morkovice do 

obchodního rejstříku pod jiným názvem než jaký byl uveden 
ve zřizovací listině. Pro nás je jednodušší změnit zřizovací lis-
tinu, než žádat o opravu  zápisu  krajský soud. Původní  název  
zněl:  Základní škola Morkovice, okres Kroměříž.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje změnu zřizova-
cí listiny základní školy spočívající ve změně názvu organiza-
ce na: Základní škola Morkovice, příspěvková organizace“.

Hlasování: Schváleno jednomyslně.

III. Diskuse
Mgr. Horák: Stavební místa na ulici Jabloňová
  Máme již tři zájemce o stavební pozemky ve spodní části 

bývalé zahrádkářské kolonie (od Ovčáčku směrem k Jablo-
ňové), kteří by chtěli již v letošním roce začít se stavbou. Bez 



�ZPRAVODAJ

možnosti napojení na inženýrské sítě však nelze vydat staveb-
ní povolení. Dá se to vyřešit tak, že město by zajistilo projek-
ty na inženýrské sítě a vydalo by se na ně stavební povolení.
Pokud by bylo stavební povolení na inženýrské sítě již vyda-
né, pak je možné vydat stavební povolení  i na RD.

  Museli bychom se samozřejmě zavázat, že v roce 2007 tyto 
inženýrské sítě opravdu vybudujeme. Náklady na dobudová-
ní těchto inženýrských sítí by byly cca 700 000,- Kč.

  Podle rozpočtového výhledu budou zdroje na investice v roce 
2007 mnohem vyšší, takže zajistit tuto částku v rozpočtu na 
rok 2007 by neměl být problém. 

Přijatá protipovodňová opatření
  Svolali jsme krizový štáb složený ze zástupců města, VaKu a  

hasičů. Nechceme, aby se opakovala situace vzniklá při tání 
sněhu v loňském roce. Zapůjčili jsme od hasičů pytle s pís-
kem, které je v případě potřeby možné vyzvednout na měst-
ském úřadě.

Sněhová kalamita
  Myslím si, že se nám podařilo udržovat ve sjízdném stavu 

cesty, ale nezvládli jsme údržbu chodníků. Beru to jako svou 
chybu, nebyli jsme na takovou dlouhou zimu dobře připra-
veni. Uděláme taková opatření, aby se tato situace v příštích 
letech již neopakovala. 

Sečení trávy
  Připravujeme obnovení smlouvy na sečení trávy. Pokud se 

najde zájemce, který by nabídl cenu nižší než 58 haléřů za m² 
sečení trávy, poskytneme mu veškeré podklady a nechali by-
chom si udělat cenovou nabídku. Technické služby Kroměříž 
nabídly cenu 80 haléřů za m² bez odklizení posečené trávy.

p. Dobeš – Nebylo by lepší koupit místo domu po panu Obend-
raufovi dům pod kostelem (po Koutných). Pokud tento dům 
koupí někdo, kdo ho nebude udržovat, bude to problém. Je to 
ve středu města.

Mgr. Horák – U domu pod kostelem je problémem jeho cena, 
která je pořád ještě vysoká.

  Kdyby cena klesla pod 300 000,- Kč je možné se o tom bavit.  
Město nemůže skoupit všechny levné domy.

Ing. Vl. Bleša – Pokud město přispěje na opravu Sokolovny, bude 
za to vyžadovat splnění nějakých podmínek?

Mgr. Horák – Se Sokolem jsme dosud o podmínkách případné-
ho podílu na nákladech rekonstrukce nejednali.

p. Vabroušková – Pokud nemají žádný projekt, na základě čeho 
tedy žádají?

Mgr. Horák – K podání žádosti o dotaci stačí vypracovat inves-
tiční záměr. Je dobře, že tato žádost byla podaná.

Zakázkové truhlářství
Splníme Vám vaše přání, sny a vyrobíme nábytek na míru a dle Vašich 
představ. Jsme schopni se přispůsobit v provedení, použití materiálů 
a finančním představám. Provádíme dodávku až místo a dle Vašeho 
přání i montáž.

 Kuchyňské linky a bytový 

nábytek

 Kancelářský nábytek

 Dveře z masivu

 Dřevěné obložení, pergoly

 Dřevěné ploty a brankly

Kontakt:

Tomáš KAVICKÝ

mobil: +420 604 469 234

e-mail: tkavicky@seznam.cz

Adresa:

areál družstva Počenice

768 33 Morkovice
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byly viry ptačí chřipky zjištěny nejčas-
těji u kachny divoké, pěvců, rackovitých 
a labutí. Ptáci se nakazí přímým kontaktem 
s nemocným jedincem, nebo znečištěnou 
obuví, či znečištěným oblečením v cho-
vech, dále zamořeným krmivem, vodou, 
nebo podestýlkou. Proto je velmi pravdě-
podobný přenos ve větší míře u vodních 
ptáků infekčním trusem ze zamořené vody. 
Příznaky onemocnění jsou různé. U prud-
ké formy onemocnění dochází k náhlým 
úhynům až 100% zamořených ptáků. 
Pokud je průběh onemocnění mírnější, 
jsou pozorovány náhlé úhyny části hej-
na, ostatní ptáci vykazují ospalost, ztrátu 
pohyblivosti, mají načepýřené peří a čas-
to vykazují příznaky zánětu horních cest 
dýchacích, tj.frkání, kašlání a slzení. Obje-
vují se průjmy, zhoršuje se tělesná kondi-
ce ptáků a objevují se i nervové příznaky, 
jako jsou křeče a zvláštní, netypické držení 
krku a končetin. Vzhledem ke skutečnosti, 
že jak klinické příznaky, tak i laboratorní 
vyšetření mohou být u postižených ptá-
ků velmi rozličné, je rozhodující speciální 
laboratorní vyšetření. Referenční laboratoř 
pro diagnostiku ptačí chřipky je v anglic-
kém městě Weybridge.

Virus je poměrně odolný ve vnějším 
prostředí, v trusu přežívá při teplotě 20°C 
až jeden týden a přibližně stejnou dobu 
je schopný přežívat i ve vodě. Vyšší tep-
loty jej rychle ničí a při teplotě nad 70°C, 
tj.při kuchyňské úpravě se virus ničí během 
několika minut. V postižených chovech se 
léčba neprovádí. Veškerá k nákaze vníma-
vá zvířata se neškodně odstraní, včetně 
vajec, podestýlky a zbytků krmiva. Veške-
rá opatření se řídí protinákazovými plány 
veterinární služby.

Současný výskyt nového druhu ptačí 
chřipky, který vyvolává velké obavy, byl 
poprvé zaznamenán v r. 1997 v Hongkon-
gu. Následně se tento typ ptačí chřipky, 
označovaný H5N1, objevil v r.2003 v Již-
ní Koreji, v r.2004 ve Vietnamu, Japon-
sku, Thajsku, Kambodži, Indonésii a Číně 
a v roce 2005 došlo k postupnému šíření 
tohoto viru H5N1 na západ.

V čem tedy spočívá nebezpečí viru ptačí 
chřipky H5N1 pro člověka? V lidské popu-
laci kolují především viry chřipky typu 

H1N1 a H3N2, které byly původci pan-
demií koncem 1.světové války a v r.1968. 
Stupeň odolnosti lidské populace proti 
těmto chřipkovým virům je různý, vcelku 
však dobrý, neboť jedinec žijící v relativ-
ně dobrých životních podmínkách, jehož 
organismus je zdravý, setkání s těmito viry 
překonává bez problémů, či jako krátkodo-
bá onemocnění dýchacích cest. Horší, nebo 
úplně špatné je to u osob s výrazně naruše-
ným zdravotním stavem podvýživou, stá-
řím, potlačením imunitních reakcí, apod.. 
Zcela jiná je však situace v případě nebez-
pečného viru chřipky H5N1, u kterého se 
dlouho nepředpokládala možnost přenosu 
na člověka. Obavy z možné změny vlastnos-
tí a schopností viru, především schopnosti 
přenášet se z člověka na člověka, vyplývají 
především z toho, že vzhledem ke skuteč-
nosti, že nedocházelo ke kontaktu lidského 
imunitního systému s tímto typem chřip-
kového viru, lze předpokládat, že převážná 
část lidské populace nemá ochranné proti-
látky proti tomuto typu viru ptačí chřipky. 
Možnosti vzniku mutací, tedy změn jeho 
vlastností, je mnoho.

Jaká doporučení tedy vyplývají pro 
veřejnost?

Je zcela jednoznačně doloženou skuteč-
ností, že zásadní význam pro přetrvávání 
a šíření viru ptačí chřipky u volně žijících 
ptáků mají vodní ptáci. Pokud uhynou, 
mohou se od nich nakazit pouze ti ptáci, 
kteří s nimi přišli do vzájemného kontaktu. 
Tito ptáci mohou ptačí chřipkou onemoc-
nět a rychle uhynout. Pro nás, myslivce, 
tedy vyplívá povinnost sledovat chování, 
resp. zdravotní stav pernaté zvěře, přede-
vším vodní pernaté zvěře, jako jsou kach-
ny, labutě, racci apod. A v případě zjiště-
ných výrazných změn v chování těchto 
ptáků ihned informovat příslušného pra-
covníka veterinární správy. Pro nemysli-
veckou veřejnost vyplývá- zdržet se koupá-
ní v rybnících a nekoupat v rybnících ani 
psy. V Morkovicích je krásné koupaliště, 
kde se lidé mohou koupat bez zábran. Dále 
je nutno zpřísnit dohled nad dětmi, aby se 
nechodily koupat v rybnících pod Zadre-
vem. Nejlépe by bylo zakázat dětem, aby 
se bez doprovodu dospělých osob pohy-
bovaly kolem těchto rybníků. Mohly by se 
dostat do kontaktu s případně uhynulou 
vodní pernatou zvěří. Pro všechny osoby, 

které se budou pohybovat v honitbě, pak 
vyplývá povinnost dodržovat základní 
hygienické předpisy, pokud by byly nuceny 
manipulovat s náhle uhynulými, či z one-
mocnění podezřelými ptáky, tj. ochranné 
rukavice, ochranné roušky, plastové pytle. 
Samozřejmostí je dodržování všech pravi-
del osobní hygieny. Při manipulaci s uhy-
nulými zvířaty je zakázáno jíst, pít a kouřit. 
Pokud by došlo k nálezu uhynulých ptáků, 
pak je nutno ihned informovat veterinár-
ního lékaře.

Současné šíření viru ptačí chřipky 
H5N1 je hrozbou nejen pro možnou infek-
ci lidí, ale především znamená hrozbu 
ekonomickou, vznikající jednak naříze-
ním likvidace velkého množství chované 
domácí drůbeže v případně postižených 
oblastech, dále omezením exportu pro-
duktů chovu drůbeže, náklady spojenými 
s ochranou území před zavlečením nákazy 
a preventivními opatřeními jak u lidí, tak 
i u vnímavých druhů hospodářských zví-
řat. Za nejvíce riziková území z pohledu 
možného zavlečení viru ptačí chřipky je 
nutné považovat shromaždiště vodní per-
naté zvěře, jako jsou rybníky. Na prvním 
místě jsou rybniční oblasti jižních Čech 
a jižní Moravy, ale také všechna další místa 
koncentrace tažných ptáků.

Ptačí chřipka je v současné době jedním 
z nejčastěji diskutovaných témat. Zejména 
v médiích je často uváděno, že se jedná 
o infekční chorobu, která by se mohla roz-
šířit nejen u domácích a volně žijících ptá-
ků, ale dokonce by mohla ohrozit zdraví, či 
životy lidí. V této souvislosti je však třeba 
klást důraz na slova: „BY MOHLA“, což je 
někdy opomíjeno. Přitom při střízlivém 
a o fakta se opírajícím posouzení situace je 
zřejmé, že i kdyby se případy ptačí chřipky 
náhle objevily i na území České republiky, 
neznamená to automatické její rozšíření 
mezi lidmi. Současný typ viru je nakažlivý 
pro lidi pouze za mimořádných okolností 
a k jeho přenosu z člověka a člověka zatím 
nedochází. Nebezpečí epidemie, či dokonce 
pandemie zatím skutečně nehrozí. Nicmé-
ně, nelze tuto, v současné době stále ještě 
téměř výhradně ptačí chorobu, podceňo-
vat. Svůj díl odpovědnosti má i veřejnost.

MS Hubert Morkovice

dokončení ze str. � 

Činnost chovatelů z Morkovic a Slížan
Chovatelství drobných zvířat v Morkovicích v uplynulém roce 
navázalo na předcházející úspěšné roky v předvádění čistokrevných 
zvířat na výstavě. Než bylo možné začít s přípravami k uspořádání 
výstavy ve dnech 5.8.až 7.8.2005 musela se řešit finanční stránka. 
Je nutné každým rokem investovat do výstavního areálu, včetně 
klecí, krmítek a poměrně náročné vystavovatelské administrativy. 

Základní organizace Českého svazu chovatelů v Morkovicích dále 
jen ZOČSCH podala dne 28.12.2004 žádost o příspěvek na výsta-
vu drobného zvířectva na Městský úřad Morkovice-Slížany. Dne 
23.3.2005 byla uzavřena Smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu 
města Morkovice-Slížany ve výši 5 500,-Kč na částečnou úhradu 
nákladů spojených s pořádáním letní výstavy. Srpnová výstava 
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Morkovští prvňáčci - školní skřítkové Šikmočapci opět pozvali 
své kamarády z první třídy ZŠ Počenice a předškolní děti z MŠ Por-
nice a MŠ Morkovice na tradiční předvánoční setkání.

Tentokrát se všichni sešli v nové sportovní hale ZŠ Morkovi-
ce ve čtvrtek 1. prosince 2005, aby si společně zaskotačili. S celou 
organizací v městečku Šikulově nadšeně a zodpovědně pomáhali 
kouzelníci Bambulové z 5.A třídy. 

Všechna drobotina vystrojená v kšiltovkách měla možnost si vyzkou-
šet v malých skupinkách mnohé sportovní aktivity provozované v této 
hale. Například házenou, florbal, fotbal, přehazovanou a další hry. 

Na milé předvánoční atmosféře se nemalou měrou také podílely 
pozvané paní učitelky. Na závěr si každý z městečka Šikulova odná-
šel kouzelný zvoneček Štěstí. 

Snad akce Šikmočapců splnila všechna očekávání malých spor-
tovců v naší velké hale. Za rok se těšíme na shledanou! 

učitelky 1.A, 1.B a 5.A třídy 

drobného zvířectva proběhla v areálu chovatelů v Morkovicích 
a její spolupořadatelé byli chovatelé z Prasklic. 
 Výstavu navštívilo 478 platících občanů, děti do 15 let měly 
vstup zdarma, tím se zvýšila návštěvnost na více jak 600 lidí. Vysta-
veno bylo 258 králíků, 165 kusů hrabavé drůbeže, 216 holubů ve 
voliérách, 69 holubů v klecích, 62 exotů, 14 hus a kachen, 6 perli-
ček. Celkem to bylo 790 kusů zvířat. Obsazením chovných zvířat 
to byla největší výstava na okrese a podle hodnocení cizích chova-
telů, zástupců Okresního výboru chovatelů v Kroměříži a dalších 
návštěvníků nejlepší. Byla umístěna do výborného prostředí, kde 
byl jednak dostatek stínu pod stromy pro vystavovaná zvířata, ale 
i velký prostor pro posezení návštěvníků. V průběhu výstavy byla 
rozsáhlá tombola. Občané, kteří navštívili výstavu v sobotu odchá-
zeli spokojeni i díky vyhrávající kapele z Vyškova, rovněž i kladnou 
roli zahrálo teplé a slunné počasí.
Mimo naši výstavu se chovatelé prezentovali se svými zvířaty na dal-
ších výstavách a prodejních trzích. Byla to následující místa: Vyškov, 
Holešov, Švábenice, Rymice, Konice, Kroměříž, Zdounky, Tovačov, 
Zlín, Kojetín a Míškovice. Vystaveno bylo 1 016 kusů zvířat a byla zís-
kána tato vyznamenání- 11x Vítěz výstavy a 83 Čestných cen. Další 

činností organizace byl Nákupní trh na kozlíky dne 1. 9. 2005. Před-
vedeno bylo 14 kozlíků a všichni byli prodáni do chovu. Vzhledem 
k celkovému poklesu chovu koz u drobných držitelů, by při hojnějším 
počtu kozlíků nebyl zajištěn jejich prodej.
Celkový počet chovatelů je 15 a z toho jsou tři mladší 18-ti let a další 
dva kandidáti ZŠ v Morkovicích, rádi bychom přivítali v naší organi-
zaci i další členy z morkovského regionu. Příkladem může být naše 
dobrá spolupráce se ZO ČSCH Prasklice. Novelizované stanovy nám 
umožňují přijímání členů bez chovu zvířat tzv. příznivce chovatelství. 
Je možno přihlásit se u pana Josefa Hanáka a pana Jana Dobeše.
 Na podporu mladých chovatelů proběhla 18.8.2005 Celostátní 
soutěž mladých chovatelů v Kopřivnici. Všichni naši mladí chova-
telé Pavel Krejčí z Morkovic, Jiří Červenka ze Slížan a Tomáš Kun-
čar z Počenic se jí zúčastnili. Setkání trvalo 3 dny a bylo rozšířeno 
o vycházky do přírody, okolních památek např.Štramberskou Trú-
bu a na návštěvu automobilového závodu v Kopřivnici. Tato akce 
byla finančně podpořena ze zdrojů ZO ČSCH Morkovice a velkým 
dílem z okresní organizace v Kroměříži. 

Za ZO ČSCH Morkovice
MVDr.Dobromila Zaoralová

Šikmočapci skotačí, tělocvičny nestačí

• Co říká Bible o katastrofách?

• Věda proti vývojové teorii.

• Co říká Bible o budoucnosti? 

• Je rozdíl mezi prvními a dnešními křesťany?

• Rozdíl mezi Ježíšem a Mohamedem.

• Zážitky lidí v klinické smrti

Přednášky a besedy na tato a další témata
se konají každou neděli v �5 hod.
v přízemí Morkovského zámku.

Vstup zdarma
Všichni jsou srdečně zváni.

Přednáší Mgr. Rostislav Klimt
Přednášky nepořádá žádná církev. 

Zahájení 9. dubna 2006
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Česká myslivost
Dnes se v celém společenském světě 

vracíme k tradicím, které náš národ prová-
zely v dobách slávy i ponížení. Jednou 
z tradic, doposud málo doceněnou, je 
i myslivost-česká myslivost. 

Mnozí lidé, zvláště v poslední době, 
ovlivněni médii, často vidí v myslivosti 
pouze lov a zabíjení zvířat. Někdy toto 
nesprávné pochopení myslivosti vede až 
k nevraživosti vůči myslivcům, byť třeba 
občanům, či spoluobčanům. Bohužel, 
je velice málo lidí, kteří chápou českou 
myslivost v celé její podstatě. 

O myslivosti můžeme hovořit již od 
14.století, kdy se začaly vydávat první 
instrukce a pravidla, kdy člověk začal 
pečovat o volně žijící živočichy, které 
nazýváme zvěří. Již v této době jsou 
začátky hlavní činnosti myslivce- péče 
o zvěř, chov zvěře. Česká myslivost se 
jako cílevědomá činnost vyvíjela dalších 
skoro šest století spolu s krajinou a lid-
mi, kteří v krajině žili. Kdo blíže poznal 
českou a moravskou krajinu, musí vědět, 
že její krása nespočívá a nikdy nespočívala 
v panensky nedotknutelné divočině, ale 
v soužití člověka s přírodou. A v tomto 
staletém soužití se zrodila česká mysli-
vost se svou kulturou a tradicemi. Jen 
lidé, kteří nevidí krajinu, kde má své místo 
každý strom, každý živočich a kteří nevidí 
kolem sebe kulturní památky po našich 
předcích, mohou ze svých betonových 
mravenišť hovořit o návratu k původní 
přírodě, o nesmyslném zabíjení zvěře 
a porovnávat české a moravské myslivce, 
chovatele a ochránce zvěře, s licenčními 
lovci v Africe nebo Americe.

V dnešní době se stalo módním slovo 

„ekologie“. Hovoří se o velké ekologii, 
malé ekologii, aplikované ekologii apod.. 
A doposud nikdo veřejně neřekl, že mysli-
vost, jako nutné a potřebné hospodaření 
s volně žijícími živočichy v kulturní 
krajině, je vlastně aplikovanou ekologií 
v tom nejvlastnějším slova smyslu. A snad, 
konečně, i nemyslivecká veřejnost, o ce-
lostátních médiích nemluvě, pochopí, 
že o volně žijící zvířata nepečují jen tzv. 
ekologové, ale, a to především, myslivci. 
Přitom stačí tak málo, poučit se v historii, 
rozhlédnout se kolem sebe a vnímat všechny 
myslivecké památky, kterých je v naší malé 
republice plno. Ti největší odpůrci mysli-
vosti by se měli seznámit s mysliveckými 
zvyky a tradicemi, které nejsou jen mrtvou 
historií, ale živou skutečností.K mysliveck-
ým tradicím především patří jak dovednosti, 
mluva, tak i etika. Etika se v myslivosti pro-
jevuje především tam, kde přestává platit 
zákon, či směrnice a rozhoduje cit. Ten, 
kdo hospodaří v přírodě, rozhoduje o životě 
a smrti, musí stát mravně vysoko. Usmrcuje-
li myslivec zvěř, nesmí ji týrat, musí se k ní 
chovat s úctou, jaká náleží každému tvoru, 
člověka nevyjímaje. Myslivec totiž necho-
vá zvěř proto, aby ji mohl lovit, ale loví ji 
proto, aby ji mohl chovat. To je ten podstat-
ný rozdíl mezi myslivcem a lovcem, který 
je tak těžko pochopitelný lidem, kteří snad 
o myslivosti něco četli, možná ji viděli na 
obrázku, či v televizi, hovořili o ní se svými 
známými, ale nikdy se nesnažili ji poznat 
blíže. Je velmi jednoduché a nevyžaduje 
to žádnou námahu, převzít z médií názory, 
které z různých důvodů zaujmou, ztotožnit 
se s nimi, nezabývat se jejich pravdivostí, 
seriózností a oprávněností, a tyto názory 
pak mezi známými prezentovat.

Myslivost, ta pravá, nemůže být nikdy 
chvilkovou zábavou, je to způsob života, 
způsob myšlení, vztah ke zvěři i k lidem. 
Ten, kdo se naučí lásce k přírodě, kázni 
a poctivosti při myslivosti, neztrácí tyto 
obecně uznávané mravní hodnoty ani 
v občanském životě. To, že někdy myslivec 
někomu usmrtí domácího miláčka, třeba 
kočku, není proto, že chce zabíjet, ale pro-
to, aby ochránil to, co se v přírodě zrodilo 
a má šanci v přírodě žít. Není větší vina 
na straně toho, kdo nechá bez dozoru psa, 
nebo kočku v přírodě volně pobíhat a lo-
vit? Uvědomí si majitel takového zvířete 
vůbec, jakým lovcem zabijákem, který 
loví ne proto, že má hlad, ale proto, že je 
to šelma u níž lov je nejvyhraněnější vlast-
ností, je právě kočka? Tímto by se lidé, 
obzvláště na vesnici, měli zabývat a snažit 
se, aby svou kočičku, nebo svého pejska 
drželi doma, aby se tyto šelmy netoulaly 
po polích, nerušily při hnízdění a kladení 
mláďat, nehonily zvěř a nezabíjely ji.

Budoucnost české myslivosti je v eko-
logickém přístupu ke krajině a volně 
žijícím živočichům v ní-zvěři. Je nutno najít 
rovnováhu mezi zájmy člověka a mezi zájmy 
přírody. Není lepší než přemnožené druhy 
živočichů redukovat třeba trávením, s těmito 
živočichy rozumně a eticky hospodařit? 
Není lepší cílevědomou činností, za přispění 
odborně vytvořené legislativy, se pokusit 
o obnovení tradiční české krajiny, kde má 
své místo člověk, strom i zvěř? Pokusme se 
také někdy, v dnešní vypjaté době, naslou-
chat odkazu předků. Zamysleme se nad tím, 
co nám odkázali a zamysleme se trochu i nad 
starým českým slovem „Myslivost“.

MS HUBERT Morkovice

Skvělé vánoční koncerty pěveckého Sboru
cantuS Morkovice

Doba předvánoční a vánoční bývá dobou, kdy člověk více vní-
má nabídky kulturních pořadů, ať už se jedná o sdělovací prostřed-
ky nebo o konkrétní kulturní pořady v místě nebo okolí.

Pěvecký sbor Cantus v toto období provádí koncerty s vánoč-
ní hudbou.Je to neuvěřitelné, již více jak 2 desetiletí provádí sbor 
díla našich skladatelů 17.-20.století jako jsou např.:Adam Michna 
z Otradovic, F. X. Brixi, J. Lokaj, V. Mašek, J. J. Ryba, J. I. Linek, 
T. N. Koutník, J. Schreier, J. Hrůza, Z. Kaňák aj..

Tato hudba a zpěv podtrhuje tradici vánoc, která je u nás tak 
živá. PS Cantus provádí díla v originálním znění- s doprovodem 
orchestru FFUP Olomouc a posluchači konzervatoře Kroměříž. 
Těchto vánočních koncertů má za sebou více než sto. Účinkoval ve 
městech: Prostějov, Ostrava, Přerov, Havířov, Olomouc, Kroměříž, 
Hulín, Bystřice p.Hostýnem, Kojetín, Luhačovice, Zlín, Zdounky, 
Vizovice, Morkovice, Vyškov, Brno, Ústí nad Orlicí, Nové Město, 
Třebíč, Telč, Ivanovice, Holešov aj.. Také v obcích:Dřínov, Nesovi-
ce, Pavlovice, Hradisko, Litenčice, Zlobice, Švábenice aj.. Dlužno 

podotknout, že návštěvy koncertů byly nadprůměrné od 100 do 
650 posluchačů, kteří odcházeli velmi spokojeni.

V letošní sezónu má pěvecký sbor za sebou koncerty v Podštátě, 
Drahotuších, Zdounkách a Morkovicích. Začátkem nového roku 
zajíždí do Vyškova.

Vánoční koncert v Morkovicích 27.prosince 2005 vyslechlo 
téměř 200 spokojených posluchačů. Pěvecký sbor zněl ve všech 
hlasových skupinách vyrovnaně, zpěváci prokázali znalost reperto-
áru. Velmi dobře si vedou mladé členky v sopránech, velmi kvalitní 
obsazení dobrých zpěváků má bas. Tímto koncertem byla završena 
náročná sezóna r.2005, kdy sbor provedl 12 samostatných koncertů 
a několik příležitostných vystoupení. Vynaložená námaha oboha-
cuje a naplňuje zájem zpěváků z místa i okolí po kulturním a spo-
lečenské, vyžití.

Pochvalu za tuto činnost s poděkováním a přáním – mnoho 
zdraví, štěstí a dalších úspěchů v novém roce vyslovuje

výbor PS Cantus a dirigent.



8ZPRAVODAJ

Zpravodaj města Morkovice - Slížany. Vydává Městský úřad Morkovice - Slížany. Povoleno a registrováno pod číslem MK ČR E 10271.
Počet výtisků 1100. Grafické zpracování a tisk: Print Kroměříž.

Lyžařský výcvikový kurz

Lyžařský výcvikový kurz žáků 7. a 8. tříd Základ-
ní školy Morkovice se i v letošním roce uskutečnil 
v Beskydech na Mezivodí. Přivítala nás krajina 
zasypaná dvoumetrovým přívalem sněhu, uprave-
ná sjezdovka a hezky zařízené chatky. Všichni žáci 
na konci kurzu již jezdili jako závodníci. 

Výsledky závodu na běžkách: 

1. Romana Přibylová 
2. Edita Pátiková 
3. Hana Kapounková 
1. David Květoň 
2. Jan Božák 
3. Jiří Hlavinka 

Výsledky závodů ve slalomu: 

1. Romana Přibylová 
2. Lucie Pátiková 
3. Edita Pátiková 
1. David Květoň 
2. Jiří Hlavinka 
3. Jan Božák

Děkuji svým kolegům - instruktorům Mgr. Evě Hladné 
a Ing. Petru Kovářovi za skvělou práci s dětmi. 

Vedoucí kurzu Mgr. Bronislava Albrechtová

Turnaj ve florbalu

V úterý 20. prosince uspořádala naše škola školní kolo turnaje ve 
florbalu. Zúčastnila se jej mužstva 4. a 5. tříd 1. stupně a 6. až 9. 
tříd 2. stupně. Soutěž probíhala ve skupinách systémem každý 
s každým. Celkovým vítězem turnaje se stalo družstvo třídy 8. A, 
druhé místo obsadila třída 7. C, třetí 8. B a čtvrté 7. B. 

žák ZŠ Morkovice
do celostátního kola!

Žák 9. třídy Richard Pátík se zúčastnil konverzační soutěže v německém jazyce. V Kroměříži obsadil 
v okresním kole 1. místo, také v Holešově porazil na dalším okresním kole žáky škol s rozšířenou 
výukou a gymnázií. V krajském kole ve Vsetíně zabojoval mezi těžkou konkurencí a obsadil opět 
první příčku.
2. a 3. dubna bude obhajovat svá vítězství na celostátním kole v Praze, kde je i se svou učitelkou 
německého jazyka pozván na velvyslanectví SRN.
Blahopřejeme a držíme palce! Mgr. Bronislava Albrechtová, uč. NJ


